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هروویه میلیچ، هافبک کروات استقلال در روزهای گذشته با انتشار 

اســـتوری های مختلف در حال ارســـال پالس هایی است که بوی 

جدایی می دهد اما با این حال هنوز وضعیت این بازیکن به صورت 

قطعی مشخص نیست. این درحالی است که این بازیکن در فصل 

گذشته یکی از ستون های محکم استقلال به شمار می رفت و همواره 

در غیاب میلیچ این تیم در جناح چپ دچار مشـــکلات عدیده شد 

و هرگز نتوانســـت در روزهایی که این بازیکن کروات را در خدمت 

نداشت، حداقل در سمت چپ زمین استحکام و قدرت خود را حفظ 

کنـــد. همین اتفاق یعنی عدم   تعیین تکلیف با هروویه میلیچ برای 

فصل بعد نگرانی های هواداران این تیم را به مراتب افزایش داده که 

چگونه استقلال می خواهد تنها فقط با میلاد زکی پور که او هم از 

نگاه آنها یک بازیکن معمولی به شـــمار می رود، یک فصل سخت، 

طاقت فرسا و فشرده را پشت سر بگذارد و این درحالی است که طبق 

شنیده ها میلیچ فقط به دلیل اینکه بازیکن خارجی محسوب می شود 

و باید در این اوضاع و احوال سخت اقتصادی به او به جای ریال، ارز 

خارجی پرداخت شود، در حال دور شدن از باشگاه استقلال است 

و گفته می شود پیگیری خاصی نیز درخصوص ماندن این بازیکن 

از سوی مسئولان باشگاه نیز انجام نشده است. 

میلیچ در اولویت آخر
چندی پیش در »فرهیختگان« نوشتیم که با تامین منابع ارزی در 

برهه زمانی فعلی تنها هدف استقلالی ها پرداخت مطالبات شفر و 

تسویه حساب با این سرمربی آلمانی بوده تا پنجره نقل وانتقالاتی 

باشـــگاه باز شود و بعد از آن استقلال باید پول عقب افتاده شیخ 

دیاباته، آقای گل فصل گذشته لیگ برتر ایران را نیز برای ماندن، 

پرداخت کند و در ادامه تسویه حساب ریالی با طلبکاران داخلی 

برای صدور مجوز حرفه ای بین المللی به منظور حضور استقلال 

در فصل آینده لیگ قهرمانان آســـیا باقی می ماند و در این بین 

مطالبات میلیچ و پرداخت پیش قرارداد برای فصل آینده در اولویت 

آخر آبی پوشان قرار خواهد گرفت. 

طی روزهای گذشـــته خبر فســـخ یکطرفه قرارداد میلیچ از سوی 

باشگاه استقلال منتشر شد تا این شائبه تقویت شود که با وجود 

فسخ یکطرفه این قرارداد و قانون جدید وضع شده در فوتبال ایران 

یعنی ممنوعیت جذب مربیـــان و بازیکنان خارجی، این بازیکن 

کروات دیگر راهی برای بازگشت به فوتبال ایران نخواهد داشت. 

هنوز قرارداد فسخ نشده
نکته قابل توجه اینکه در قانون جدید به صراحت آمده اســـت که 

بازیکنان و مربیان خارجی فعلی باشگاه ها درصورت رضایت برای 

ادامه همکاری مشکلی برای تمدید قرارداد نخواهند داشت، با این 

حال با فســـخ یکطرفه قرارداد میلیچ این گمانه زنی ایجاد شد که 

این بازیکن کروات با فسخ قراردادش از قرارداد با استقلال خارج 

شده و به این دلیل دیگر نمی تواند فعالیت فوتبالی اش را به خاطر 

وضع قانون جدید در کشورمان و حتی باشگاه استقلال به عنوان 

باشگاه سابق ادامه دهد. این در حالی است که طبق بررسی ها و 

پرس وجوی خبرنگار »فرهیختگان« میلیچ این فسخ قرارداد را فقط 

به عنوان یک هشـــدار با مسئولان این باشگاه مطرح کرده و هنوز 

به صورت علنی نه در فدراسیون فوتبال ایران و نه در فیفا قرارداد 

میلیچ و اســـتقلال به صورت رسمی فسخ نشـــده و این موضوع 

همچنان امیدها برای بازگشـــت این هافبک مدافع سمت چپ 

استقلالی ها درصورتی که نیاز به جذب او باشد را زنده نگه داشته 

است. نکته قابل تامل اینکه اگر میلیچ قراردادش را به صورت رسمی 

با آبی پوشـــان فسخ می کرد و آن را به اطلاع فیفا می رساند، طبق 

قوانین جدید حق بازگشـــت نداشت اما در حال حاضر قانون نیز 

نمی تواند مانع بازگشت این هافبک مدافع خارجی آبی ها باشد . 

آبی ها منتظر نادری!
حـــال اینکه چرا در این برهه زمانی که کمتـــر از دو هفته تا آغاز 

رقابت های لیگ باقی  مانده استقلالی ها برای بازگرداندن میلیچ 

دست دست کرده و بدون توجه به نگرانی هواداران این همه صبر 

و حوصله به خرج می دهند؛ پاسخ آن در این نکته نهفته است که 

هنوز مسئولان باشگاه اســـتقلال در انتظار پاسخ نهایی محمد 

نادری برای بســـتن قرارداد با وی بوده و به نظر می رسد مذاکرات 

با نادری برای آبی پوش شـــدن همچنان ادامه دارد. با این حال 

استقلالی ها میلیچ را هم در آب نمک نگه داشته اند تا درصورتی 

که به هر دلیلی موفق به جذب مدافع فصل گذشـــته پرسپولیس 

نشوند یک بار دیگر برای فصل بیستم با میلیچ برای ادامه همکاری 

به توافق رسیده و او را به تهران بازگردانند. 

»فرهیختگان« بررسی کرد؛ چرا آبی ها برای بازگرداندن هافبک خارجی تعلل می کنند؟ 

فسخ میلیچ به فیفا نرسیده
استقلال منتظر نادری است

پرسپولیسی ها بعد از چند روز پر از اخبار بد و نگران کننده، 

حالا در روند آرامش گام برمی دارند و پس از پرداخت 75درصد 

از طلب برانکو آنها خطر جرایم بعدی فیفا را کمتر احساس و 

تلاش می کنند با تسویه حساب با این مربی علاوه بر بستن 

کامل این پرونده، با بازکـــردن پنجره نقل وانتقالات آخرین 

خریدهـــای خود را از بین بازیکنـــان جوان و آینده دار انجام 

دهند. سرخ ها اما همچنان خطر جدایی چند ستاره شان را 

بیخ گوش خود احساس می کنند و تا زمانی که این قائله ختم 

به خیر نشود هواداران سرخ آرام و قرار نخواهند داشت هرچند 

مدیران باشگاه بر این باورند که این تیم با تمامی نفراتش پا به 

فینال آسیا و لیگ برتر می گذارد اما تجربه نشان داده که تا 

زمان عملیاتی نشدن وعده ها نباید چندان تحت تاثیر آن قرار 

گرفت. دیروز در مجلس شورای اسلامی جلسه ای برگزار شد 

تا به وضعیت پرسپولیس و مشکلاتی که این تیم برای حضور 

در فینال آســـیا دارد رسیدگی شود و در آن علاوه بر اعضای 

هیات مدیره باشگاه و سرپرست موقت، برخی پیشکسوتان 

سال های دور و نزدیک سرخ نیز حضور داشتند تا نقطه نظرات 

خود را برای رسیدن پرسپولیس به ساحل آرامش بیان کنند. 

یکی از نفراتی که در این جلسه حاضر شد، محمود خوردبین 

سرپرست اسبق تیم پرسپولیس و پیشکسوت سرخ ها بود 

که بعد از پایان این نشست با او تماس گرفتیم تا درباره نتایج 

جلسه با او صحبت کنیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با محمود 

خوردبین را در ادامه می خوانید.

از نتایج جلسه راضی بودید؟

خب من باید در ابتدا از مســـئولان که به فکر تیم های پرطرفدار 

و هوادارانش هســـتند تشکر کنم به خصوص از آقای مالکی که 

ریاست این جلسه را برعهده داشت و رویکرد بسیار مثبتی برای 

سروســـامان گرفتن پرسپولیس داشتند و بر این باور بودند که 

فینال آسیا یک اتفاق ملی است و باید شرایط طوری رقم بخورد 

که نماینده کشـــورمان در رقابت های آســـیایی با آرامش خاطر 

حضور پیدا کند و قطعا این خواســـته همه پیشکسوتان باشگاه 

و هوادارانش است که امیدواریم به وقوع بپیوندد.

اما پیش از اینها هم جلســـات این چنینی کم برگزار نشده 

بود و موضوع اینجاســـت که تمـــام تئوری ها در حد حرف 

باقی می ماند و به مرحله اجرا درنمی آید.

به هر صورت ما نمی توانیم بگوییم که چون پیش از این اقدامی 

صورت نگرفته پس حالا هم قرار نیست اتفاقی رخ بدهد. همین 

حرکت های کوچک هستند که یک روز به جایی می رسد و بنای 

درست نهادینه می شود. ما حرف مان این بود تیم هایی که دولتی 

اداره می شوند باید حمایت شوند و تنها از مشکلات پرسپولیس 

نمی گفتیم بلکه برای استقلال هم همان هایی را خواستیم که 

برای پرسپولیس درخواست کردیم و می دانیم که اگر از استقلال 

هم حمایت خوبی نشود، آنها هم مشکلات شان تمامی ندارد. 

تمامی این صحبت ها مورد قبول نمایندگان محترم مجلس قرار 

گرفت و حتما به سرعت این مشکلات توسط آنها حل می شود.

شما در این جلسه چه مباحثی را مطرح کردید و اصلی ترین 

خواسته از نمایندگان مجلس چه بود؟

شخص من بزرگ ترین دغدغه ام به حضور پرسپولیس در فینال 

آسیا برمی گردد چراکه این اتفاق بزرگی است که در دوران رکود 

فوتبال ایران در آســـیا رخ داده و حـــالا باید از این تیم حمایت 

همه جانبـــه ای صورت بگیرد تا آنها این بار جام قهرمانی را برای 

فوتبال دوســـتان کشـــور به ارمغان بیاورند. این موضوع کاملا 

مورد تایید نمایندگان مجلس هم قرار گرفت. علی پروین هم از 

دغدغه هایش گفت و حمید استیلی و دیگر بچه ها هم هرکدام از 

نگاه خودشان به مشکلات باشگاه اشاره کردند و البته مسئولان 

باشگاه و هیات مدیره نیز در این زمینه توضیحات دقیق تری به 

نماینـــدگان مجلس ارائه کردند و ایـــن امید را داریم که این بار 

اتفاقات خوبی برای تیم های محبوب پایتخت بیفتد.

شاید مهم ترین مشکلی که سرخابی ها این روزها با آن دست 

و پنجه نرم می کنند موارد مالی است و دقیقا به خاطر قانونی 

که در مجلس وضع شد وزارت ورزش حق هیچ گونه کمک 

مالـــی به تیم های تحت نظارتش را ندارد. حالا چگونه قول 

حل مشکلات مالی را می دهند؟

قطعا هر قانونی جای اصلاح و تکمیل شدن دارد و وقتی آنها به 

ما می گویند که این مشکلات جای نگرانی ندارد و قابل حل شدن 

است یعنی حتما برایش فکرهایی کرده اند. من فکر می کنم اگر 

مدیران پرسپولیس بعد از این، موضوع را از طریق مجلس پیگیری 

کنند اتفاقـــات خوبی به همین زودی ها می افتد و مشـــکلات 

پرســـپولیس هم تمام می شود. اتفاقا هم مسئولان باشگاه و هم 

پیشکسوتان به مشکلات مالی اشاره داشتند و حرفی که به ما زده 

شد این بود که مجلس شورای اسلامی این مشکل را حل می کند.

موضوع واگذاری سرخابی ها به بخش خصوصی هم یکی 

دیگـــر از مواردی بود کـــه درمورد آن بحث شـــد. دیدگاه 

نمایندگان مجلس در این مورد چه بود؟

طوری که از صحبت هایشـــان برمی آمد آنها هم چندان موافق 

خصوصی ســـازی نبودند و این کار را در شـــرایط فعلی به نفع 

پرسپولیس و استقلال نمی دانستند. هرچند همان زمانی که 

حرف از خصوصی ســـازی مجدد شد پیشکسوتان پرسپولیس 

اعلام کردند این موضوع هرگز عملی نمی شود و حالا هم روی 

حرف خودمان هستیم و معتقدیم که بحث خصوصی سازی تنها 

برای سرگرم کردن هواداران است و بس.

اما وزارت ورزش هنوز هم معتقد است به زودی سهام این 2 

باشگاه در بورس عرضه می شود. با این تفاسیر بازهم باید 

شاهد رفتارهای دوگانه درخصوص آینده سرخابی ها باشیم.

وقتی مجلس شـــورای اسلامی نقش نظارتی داشته باشد نباید 

نگـــران این مـــوارد بود. آنها می توانند وزیـــر را بخواهند و به او 

بگویند دلایل شان برای مخالفت در خصوصی سازی سرخابی ها 

چیست و این موضوع را بین خودشان حل و فصل کنند. مجاب 

کردن وزارت کار پیشکســـوتان نبود و ما هرچه از مشکلات این 

کار گفتیم گوش کســـی بدهکار نبود و حالا مجلس می تواند 

وزیر را مجاب کند.

یکـــی از دغدغه های هواداران ســـاز جدایـــی 2 بازیکن 

پرسپولیس از تیم است. در این خصوص هم حرفی شد؟

مدیران باشگاه در این جلسه به ما آرامش خاطر دادند که آنها 

در تیم ماندنی هســـتند و جایی نمی روند. حالا اینکه با چه 

روشـــی و چگونه قرار اســـت این اتفاق بیفتد را ما نمی دانیم 

اما حتما آنها برایش فکـــری کرده اند که قول می دهند. من 

فکر می کنم یحیی اگر تمام نفرات را دراختیار داشـــته باشد 

می توانـــد ایـــن کار نیمه تمام را به پایان برســـاند و از فینال 

آســـیا هم با دست پر خارج شـــود. آنها در این روزها آرامش 

می خواهند که بتوانند روی اهداف شان تمرکز کنند و تمامی 

پیشکســـوتان و هواداران باید در این راه به مدیران باشگاه و 

یحیی کمک کنند.

اما برخلاف حرف های شـــما این روزها شاهد چنددستگی 

هواداران پرسپولیس و مشکلات پیشکسوتان با یکدیگر 

هستیم.

معتقدم ممکن است جایی اختلاف نظر وجود داشته باشد اما 

نباید آن را رســـانه ای کرد و باید درون خانوادگی آن را حل کرد. 

البته من تا این حد که شما گفتید در جریان مشکلات نیستم و 

می دانم که اگر موضوعی باشد حتما علی آقا میانداری می کند و 

اجازه نمی دهد بین پیشکسوتان دلخوری به وجود بیاید. من هم 

قطعا این موضوع را پیگیری می کنم تا برای آرامش پرسپولیس 

مشکلی به وجود نیاید.

خوردبین در گفت وگو با »فرهیختگان«: مجلس هم مخالف خصوصی سازی سرخابی هاست

مدیران پرسپولیس اطمینان دادند بشار و شجاع می مانند
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چرا استقلال پول مربی آلمانی را به حسابی در کرواسی واریز کرد؟

مسئولباشگاه:شفروپسرشازداخلتحریکمیشوند

فرهیختگان  اسماعیل خلیل زاده، رئیس هیات مدیره 

باشگاه استقلال روز گذشته از طریق اینستاگرام خود 

به هواداران باشگاه استقلال اطلاع داد مبلغ ۲۰۰ هزار 

دلار به حسابی در کرواسی متعلق به وینفرد شفر انتقال 

داده است. این درحالی است که دو شب پیش خلیل زاده 

این وعده را به اســـتقلالی ها داده بود که دوشنبه صبح 

خبر خوشی را به آنها خواهد داد. با این حال هرچند این 

اقدام رئیس هیات مدیره استقلال یعنی اطلاع رسانی 

در پیج جدید در اینستاگرام مورد انتقاد قرار گرفت، اما 

این اقدام یعنی پرداخت بخش نخست مطالبات شفر 

این وعده را به هواداران داد که مســـئولان این باشـــگاه 

پرطرفدار پایتخت بیکار ننشســـته اند و با تامین اعتبار 

ارزی برای تسویه حساب با شفر اقدامات لازم برای این 

امر را کلید زده و به زودی احتمالا از شر پرونده سرمربی 

آلمان خلاصی پیدا خواهند کرد.

دیروز یکی از رســـانه ها در خبری مدعی شـــده بود که 

خلیل زاده برای انجام امور شـــخصی به ترکیه رفته و نه 

برای پیگیری امور پرداخت مطالبات شفر. با این حال 

پیگیری های خبرنگار »فرهیختگان« حاکی از آن است 

که این چهره اگرچه برای انجام کارهای شخصی راهی 

کشـــور همسایه شده اما پیگیری حواله مطالبات شفر 

هم در دســـتور کار وی قـــرار دارد و دیروز نیز ۲۰۰ هزار 

دلار به حساب وکیل شفر در کرواسی توسط خلیل زاده 

حواله شده است. 

البته جابه جایی پول به کشورهای دیگر برای شهروندان 

ایرانی به خاطر تحریم های بانکی تقریبا غیرممکن بوده 

و باید برای این اقدام برخی راه های غیرقانونی را امتحان 

کرد که البته همین موضوع به مراتب کار استقلالی ها 

برای پرداخت مطالبات شفر را سخت کرده است. با این 

حال از آنجایی که این سرمربی آلمانی است این نکته که 

چرا اولین بخش واریزی مطالبات به مقصد کرواسی انجام 

شده است ابهاماتی را به وجود آورد که پیگیری ها مشخص 

کرد به خاطر سختگیری های آلمان و حضور فردی افراطی 

به عنوان سفیر آمریکا در این کشور تقریبا جابه جایی پول 

برای بانک های آلمانی از مبدا ایرانی غیرممکن بوده و به 

همین دلیل بخش اول مطالبات شفر به حساب وکیل او 

در کشور کرواسی واریز شده است. 

بقیه پول چه زمانی واریز می شود؟

اما بقیه پول شـــفر چه زمانی حواله می شـــود؟ در این 

خصوص شنیده می شود یک مقدار از مطالبات شفر در 

تهران است اما درنهایت به نظر می رسد تا یک هفته باید 

کل مطالبات این سرمربی توسط استقلال پرداخت شده 

و با او تسویه صورت بگیرد .  یک مقام مسئول در استقلال 

دراین خصوص به »فرهیختگان« گفت: »متاســـفانه از 

آنجایی که این حســـاب در کرواسی است و به نام وکیل 

وینفرد شفر باید واریزی ها انجام شود، این موضوع کار 

ما را سخت کرده ضمن اینکه بعد از پرداخت، حدود ۴۸ 

ساعت هم طول می کشد تا پول به حساب بنشیند. این 

درحالی است که واریز دلار برای شهروندان ایرانی بسیار 

سخت است و اینها همه مشکلاتی است که کار را سخت 

کرده. پول دیاباته مستقیم به بانک اسلامی دبی واریز 

شده و در حساب او نشسته است و امیدواریم پول شفر 

هم زودتر به حسابش بنشیند.« 

تحریک شفرها  از ایران!

استقلالی ها در تلاش هستند تا هر چه سریع تر ضمن 

تسویه حساب با شفر، زمینه باز شدن پنجره را مهیا و در 

ادامه مجوز حرفـــه ای برای حضور در فصل آینده لیگ 

قهرمانان آسیا را نیز دریافت کنند، هرچند در این راه این 

باشگاه با مشکلاتی مواجه است. با این حال این مقام 

مسئول در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »درحال 

حاضر از داخل در حالت تحریک شفر و پسرش هستند و 

مدام به آنها می گویند که چه کاری انجام دهند. درحال 

حاضر ساشا شفر به دنبال پول خودش است و همه جوره 

فشار می آورد تا پول پدرش را هم زنده کند. در هر صورت 

هـــر روز از تهران به او خـــوراک می دهند و او را تحریک 

می کنند و متاسفانه ما مشکلات این چنینی هم داریم.«

مددی: نادری دوست دارد به استقلال بیاید
احمد مددی، سرپرست باشگاه استقلال که روز گذشته در جلسه با نمایندگان مجلس شرکت کرده بود درباره اتفاقات روز استقلال 

پاســـخگوی خبرنگاران شـــد. وی در بخشـــی از اظهاراتش درخصوص وضعیت میلیچ گفت: »میلیچ قبل از ورود من به باشگاه طی 

نامه ای درخواســـت فســـخ قرارداد کرده بود و ما هم اعلام کردیم اگر دوســـتدار این است که دوباره در استقلال ادامه دهد، طی یک 

درخواســـت جدید به ما اعلام کند که فســـخ منتفی است و من دوست دارم با این شرایط به استقلال بیایم. قرار است یک نامه به ما 

بدهد و ما هم برای آمدن او به ایران برنامه ریزی کنیم.« سرپرســـت باشـــگاه اســـتقلال درخصوص اینکه آیا استقلال با محمد نادری 

مذاکره کرده اســـت یا خیر، گفت: »بله، با او مذاکراتی داشـــتیم، اما هنوز به نتیجه ای نرسیدیم.« مددی درخصوص اینکه می گویند 

نادی باید وضعیتش با پرســـپولیس مشـــخص شود، تاکید کرد: »او قرضی از یک باشگاه بلژیکی آمده بود و ما وضعیت او را از طریق 

این باشگاه بررسی می کنیم. این بازیکن دوست دارد به استقلال بیاید و امیدوارم به نتیجه برسیم.«


